
                                                        EESTI JURISTIDE LIIT

Presidentuuri istungi protokoll nr 19     Tallinn, 17. jaanauar 2023

Koosolek toimus hübriidsena. 
Osalesid: Mai Palmipuu ja Heino Junolainen,  Kristi Kraavi- Käerdi.  
Koosolekut juhatas: Heino Junolainen
Protokollis: Krista Paal

Algus kell: 17.00
Lõpp kell: 18.40

Päevakorras:

1. EJL edasise tegevuse suunad, eesmärgid ja väljakutsed. 
2. EJL aastapäeva konverentsi teemade, korraldamise aja ja korralduse arutelu ja 

kinnitamine.
3. EJL büroo koosseis 2023.a. 
4. EJL direktori palgast. 

Päevakorrapunkt 1. 
EJL edasise tegevuse suunad, eesmärgid ja väljakutsed. 
 
Heino Junolainen
Tegi ülevaate 2022.a. detsembris toimunud kohtumisest Justiitsministriga ning sellest 
tulenevast edasisest tegevuse vajadustest. EJL pole kaasatud juristide ühise kutseeksami välja 
töötamise  töögruppi ja see on väga halb pretsedent. 
Andis ülevaate 16.01.2023.a. toimunud Ettevõtlusjuristide Ühenduse koosolekust, kus 
eelnimetatud teema taaskord esile tõstatus. Peame ennast ministrile ja tema nõunikele meelde 
tuletama ja taotlema kaasatust juriste puudutavates otsustusprotsessis. 
EJL peab ennast tugevamalt ja järjekindlamalt kehtestama liidu liikmete esindajana. Lähtuda 
https://e-justice.europa.eu/29/ET/types_of_legal_professions Juristide liit on huvitatud ühtse 
kutsestandardi kehtestamisest, millega me juba üle 10 aasta tegelenud oleme. 
Kristi Kraavi- Käerdi
Soovis analüüsida Õigusliitude staatust. Kas EJL peaks olema Õigusliidu eestseisja? Mis see 
meile kaasa toob?
Avati sellekohane diskussioon. 
Mai Palmipuu
Kui seaduslikku regulatsiooni ei kaasne, mis paneb kohustuse kuuluda juristidel Õigusliitu, 
siis pole sellest mingit kasu ega mõtet. 
Krista Paal
Justiitsministeerium pole oma väljatöötamiskavaga veel avalikkuse ette tulnud ja seega ei tea, 
mida see sisaldab ja kuhu suunda kutseeksami nõuded ja kava välja viib?
Kristi Kraavi- Käerdi
Nõus Heinoga, et EJL peab järjekindlalt tegelema oma liikmete huvide esindamisega. 
Seejuures tuleb ära paremini ära kasutada meie liikmesühenduste potentsiaali ning huvi. EJL 
seisukohtade teatavaks tegemisel, ei tohiks olla takistuseks vabandus, et me ei suuda 
omavahel kokkuleppele jõuda. Selleks, et EJL nimel arvamust avaldada, ei ole vaja mitte 

https://e-justice.europa.eu/29/ET/types_of_legal_professions%22%20%5Ct%20%22_blank


kõigi liikmete nõusolekut, vaid läbipaisvat ja kaasavat protsessi, kuidas seisukoht 
kujundatakse. See tähendab, et seisukohtade kujundamine tuleb institutsionaliseerida. 
Advokatuuril on selleks oma sisemiste töögruppide süsteem. Ka meie oleme korduvalt teinud 
ettepaneku luua töögrupid. Siiani ei ole see hästi käivitunud. See ei ole aga põhjus „püssi 
põõsasse viskamiseks“. 
Teiseks, meil on olnud mitmeid toredaid ideid, kuidas ka organisatsiooni siseselt enam 
võrgustada, jagada kogemusi ja paremaid praktikaid. On aeg need ideed ellu viia. 
Heino Junolainen
Ettevõtlusjuristide Ühendus on kindlasti sellest huvitatud ja väga koostöövalmid. 
Mai Palmipuu
Juristi kutse  ja EJL staatuse küsimuse võiksime viia EJL 34.aastapäeva konverentsile. 

Arutelu võeti teadmiseks. 

Päevakorrapunkt 2. 
EJL aastapäeva konverentsi teemade, korraldamise aja ja korralduse arutelu ja kinnitamine.
Heino Junolainen
Presidendid on pakkunud välja erinevaid teemasid: 
1) Ukraina sõja tagajärjed ja rahvusvahelise kriminaalkohtu loomise õiguslikud alused.
2) Ühise juristi kutseeksami rakendamise probleemid ja vajalikkus.  EJL tegevused ning 

eesmärgid juristide esindamisel.
3) Elat is te maksmise probleemid tuleneval t 2022.a . keht ima hakanud 

perekonnaseadusest. 
Aastapäeva konverents korraldada 15.märtsil 2023.a.  . 
Mai Palmipuu
EJL arengusuunad on kõige aktuaalsem ja kõiki liikmeid puudutav teema. Elatise teema on 
väga kitsas ja ei kõneta kõiki liikmeid. 
Kristi Kraavi- Käerdi
Minu ettepanek oli pühendada aastapäeva konverents karistamatuse vältimise teemale 
Venemaa brutaalse agressioonisõja kontekstis. Ukraina on alustanud enam kui 40 000 
menetlust sõjakuritegude toimepanemise kohta Ukraina pinnal vene vägede poolt. Need 
menetlused toimuvad Ukraina seadusandluse alusel. Selleks aga, et tuua õigusemõistmise ette 
isikud, kes vastutavad agressioonikuriteo eest, s.o. Venemaa juhtkond, ei piisa ainult Ukraina 
prokuratuuri ja kohtusüsteemi tegutsemisest. Vajalik on rahvusvahelise kogukonna ühine 
tegutsemine, algatades nii riigisisesed menetlused nii universaalse jurisdiktsiooni alusel, kui 
ka arutad võimalusi rahvusvahelise erikohtu loomiseks.
Heino Junolainen
Juristide kutseeksam ja EJL sisekaemus on liikmetele huvitavam teema. Siin peaksime 
kutsuma erinevaid esinejaid ministeeriumist , õiguskantsleri juurest ja kolleege teistest 
kutseorganisatsioonidest. 
Krista Paal
Soome kolleegide kogemus kutse andmisel ja liidu tegevuse võimalikkusest on väga arendav.  
Mai Palmipuu
Jääme juristide kutse andmise ja juristide liidu arengusuundade juurde.
Kristi Kraavi- Käerdi
Büroo korralda expresidentidega intervjuud ja teeb klipid, kus expresidendid räägivad oma 
saavutustest ja edulugudest ning edasisest vaatest. 
Heino Junolainen
Büroo valib ruumi ja kooskõlastab lektorid presidentuuriga. 

Otsustati: Korraldada EJL 34.aastapäeva konverents 15.märtsil 2023.a. Konverentsi sisu, 



ettekandjad ja teemakäsitlus  täpsustada jooksvalt presidentuuriga.  

Päevakorrapunkt 3. 
EJL büroo koosseis 2023.a. 
Heino Junolainen
Soovis kuulata ära direktori ettekande büroo koosseisust ja töökorraldusest. 
Krista Paal
Andis ülevaate EJL tegevusest ja töötajate töökoormusest. 
Mai Palmipuu
Jätame büroo koosseisu samale tasemele, kui see oli 2022.a. Argumendiks on majandusliku 
olukorra pingelisus Eestis. 
Kuna direktor kandideerib Riigikogu valimistel, siis oleks mõistlik selle teemajuurde tagasi 
tulla peale märtsikuu valimisi. 
Kristi Kraavi- Käerdi
EJL peaks senisest intensiivsemalt tegelema oma liikmeskonna huvide esindamisega 
erinevates riigiasutusustes ning mõttekaaslaste leidmisega erinevates juriste esindavates 
katusorganisatsioonides, sh nii toetuse leidmiseks juristi 7. taseme kutsetunnistusele kui ka 
EJL huvide esindamisel juristide kutseeksami küsimuses. Selle jaoks on vaja nii inim- kui ka 
ajalist ressurssi. Just selle mõttega sai välja pakutud idee, luua juurde veel üks 
administratiivne töökoht EJL tegevjuhatuses. Uus töötaja võtaks enda kanda n võlanõustamise 
administreerimise jm tehnilist laadi küsimused, mis omakorda vabastaks aega EJL huvide 
esindamiseks. Kuna see mõte volikogus esialgu toetust ei leidnud, siis tuleb ideega edaspidi 
edasi tegeleda, aga hetkel jätkame samas koosseisus.
Heino Junolainen
Koosseisu muutmise ettepanekut ei tehta. Büroo töötajate koosseis vaadatakse märtsis 2023 
uuesti üle. 
Otsustati: Jätta EJL büroo koosseis 2022.a. tasemele. Naasta EJL büroo koosseisu küsimuse 
juurde tagasi peale RK valimisi. 

Päevakorrapunkt 4. 
EJL direktori palgast. 
Heino Junolainen
Jätkata igakuulise otsustuse korras lisatasu maksmist. Võtta vastu eraldi otsus nr 2. 

Koosolek lõppes kell 18.40
 
Heino Junolainen
Koosoleku juhataja
(allkirjastatud digitaalselt) Krista Paal

Koosoleku protokollija                         
(allkirjastatud digitaalselt) 


